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Kádár János tárgyalásai 
Urho Kekkonennel 

Illést tartott az M S Z M P 
Szeged városi bizottsága 

Kádár János Helsinkiben folytatta megbeszéléseit dr. Urho Kekkoncn elnökkel 

Gazdag program várta 
szerdán Helsinkiben Kádár 
Jánost. A Központi Bizottság 
első titkára — aki Kekkonen 
államfő vendégeként baráti 
látogatáson tartózkodik a 
finn fővárosban — délelőtt a 
hietániemi temetőben koszo-
rút helyezett el Juho* Kusti 
Paasikivi, az 19ö6-ban el-
hunyt köztársasági elnök sír-
ján. 

Ezt követően, az elnöki pa-
lotában folytatódtak Kádár 
János és dr. Urho Kekko-
nen megbeszélései. A tárgya-
lásokon részt vettek a Köz-
ponti Bizottság első titkára 
kíséretének tagjai: Katona 
István, a Központi Bizottság 
tagja, a KB osztályvezetője, 
Nagy János külügyminisz-
ter-helyettes és Rónai Ru-
dolf. hazánk helsinki nagy-
követe. 

A mintegy háromórás 
megbeszélések őszinte, szívé-
lyes. konstruktív légkörben 
zajlottak le. A felek tájékoz-
tatták egymást a két ország 
belsó helyzetéről, s áttekin-
tették azokat a lehetősége-
ket — különösen gazdasági 
területen —, ahol a két or-
szág kapcsolatai tovább fej-
lődhetnek, még tovább erő-
södhetnek. Megtárgyalták a 
nemzetközi helyzetnek a két 
országot egyaránt érintő leg-

fontosabb kérdéseit, elsősor-
ban az európai biztonság 
kérdéseit. 

Kalevi Sorsa finn mi-
niszterelnök és felesége szer-
da délben díszebédet adott 
Kádár János és felesége tisz-
teletére a minisztertanács 
vendégházában. Az ebéd 
meghívott vendégei között 
Kádár János kíséretének 
tagjain kívüi ott volt a finn 
társadalmi, poiittkai élét'sok 
vézétó személyisége. 

Az ebéden Kalevi Sorsa 
és Kádár János pohárkö-
szöntőt mondott. 

Szerda délután Helsinki-
ben. az elnöki palotában 
Kádár János a Finn—Ma-
gyar Baráti Társaság veze-
tőivel és aktivistáival talál-
kozott. 

Szerdán este Urho Kekko-
nen az elnöki palotában 
díszvacsorát adott. Kádár 
János és felesége tiszteleté-
re. Részt vett a vacsorán 
Kalevi Sorsa miniszterelnök, I 
Ahti Karjaleitjen külügymi- | 
niszter. Paut Georg Jyrkán- i 
kallio budapesti finn nagy- ; 
követ. Ugyancsak részt, vett 
a vacsorán a kormány több 
tagja, a parlament, tisztika-
rának több tagja, a finn köz-
élet számos neves személyi-
sége, a politikai és társadal-
mi élét sok vezetője. Részt 
vettek a vacsorán a Finn— 
Magyar Baráti Társaság ve-

zetői, továbbá a főváros ve-
zetői. 

A díszvacsorán Urho Kek-
konen elnök és Kádár Já-
nos pohárköszöntőt mondott. 

Kádár János szerda dél-
után hazánk helsinki nagy-
követségén találkozott a 
Finn Kommunista Párt ve-
zetőivel. Agrne Saarinennei. 
az PKP. eihökévej,.. . Taisto. 
Sinisalo és Olavi Haenninen 
alelnökökkel. Arno Aalto fő-
titkárral, a Politikai Bizott-
ság. a titkárság tagjaival, 
központi bizottsági tagokkal, 
köztük Ville Pessivel, az 
FKP tiszteletbeli elnökével. 
A párt első titkára és a 
finn testvérpárt vezetői me-
leg, baráti hangulatú, elv-
tár^ beszélgetést folytattak. 
(MTI) 

A Magyar Szocialista Munkáspárt Sze-
ged városi bizottsága, dr. Varga Dezsőnek, 
a pártbizottság titkárának elnökletével, 
tegnap délelőtt ülést tartott. Az ülésen 
részt vett, és felszólalt Győri Imre, az 
MSZMP Központi Bizottságának tagja, a 
Csongrád megyei pártbizottság első titká-
ra is. 

Az első napirend előadója Sipos Géza, 
a Szegedi városi pártbizottság első titkára 
szóbeli kiegészítést adott A X. kongresz-
szus és a városi pártértekezlet határoza-
tainak végrehajtása, és a további teendők 
című írásos jelentéshez. A referátumot 
követő vitában a következő elvtársak szó-
laltak fel: Papp Gyula, a városi tanács el-
nökhelyettese; Kónya Sándorné, a Ken-
derfónó- és Szövőipari Vállalat pártbizott-
ságának titkára; dr. Kuti Árpád, az ÉLI-
KER igazgatója; Balog István, a József 
Attila Tudományegyetem gazdasági főigaz-
gatója; Tari Jánosné, a Gutenberg utcai 
általános iskola igazgatója és Győri Imre. 
A vitát Sipos Géza foglalta össze, majd 
a pártbizottság a jelentést egyhangúlag 
elfogadta. 

Ezután a város átdolgozott, IV. ötéves 
lakásépítési tervéről, a lakáselosztási rend-
szer tapasztalatairól, és továbbfejlesztésé-
nek feladatairól szóló jelentés megvitatasa 
került sorra, amelynek előadója Pragai Ti-
bor, a városi tanács elnökhelyettese voll. 
Ezzel kapcsolatban Kónya Sándorné, Dani 
Mihály, a MÁV Szegedi Igazgatóságának 
osztályvezetője, Sipos Mihály, a DÉLEP 
igazgatója, Győri Imre, Börcsök Ferenc, a 
VlDIA, Kereskedelmi Vállalat igazgatója, 
dr. Kuti Árpád és Sipos Géza mondta el 
véleményét, majd a pártbizottság a jelen-
tést elfogadta. 

Végül dr. Ozvald Imrének, a városi 
pártbizottság titkárának előterjesztésében 
ia városi pártszervek első félévben végzett 
munkájáról szóló tájékoztatót, továbbá a 
városi pártbizottság és végrehajtó bizott-
ság 1973. II. félévi munkatervét tartal-
mazó javaslatot — hozzászólt Polák Zol-
tán, a Szegedi Paprikafeldolgozó Vállalat 
igazgatója — hagyta jóvá a városi párt-
bizottság. 
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V7yumolcsozo 
vízügyi együttműködés 

Szeneden tárgyainak a Magyar—Jugoszláv Vízgazdálkodási Bizoilság 

A Magyar—Jugoszláv Víz-
gazdálkodási Bizottság XVIII. 
ülésszakának előkészítő tár-
gyalásai ezekben a napokban 
folynak Szegeden az Alsó-
tiszavidéki Vízügyi Igazgató-
ság székházában. A két ta-
gozat együttesen dolgoz kl 
terveket a közös érdekű víz-
ügyi együttműködés hosszú 
dekezés, a vízhasznosítás, a 
vízvédelem és a hajózás ak-
tuális kérdéseiben. 

A magyar—jugoszláv víz-
ügyi együttműködés hosszú 
évek óta példás és kölcsö-
nösen hasznos. Munkatár-

Losonczi Pál fogadta 
a belga parlamenti 

küldöttséget 

Fegyveres erők 
köszöntése 
Fogadás a megyei tanácsszékházban 

Losonczi Pál. a Népköztár-
saság Elnöki Tanácsának el-
nöke szerdán hivatalában fo-
gadta a hazánkban tartózko-
dó belga parlamenti kül-
döttséget. amelyet Hervé 
Brouhon. a Belga Szocialista 
Párt képviselőházi csoportjá-
nak vezetője az Interparla-
mentáris Unió belga—ma-
gyar tagozatának elnöke ve-
zet- i 

Dr. Tiniár Mátyás, a Mi-
nisztertanács elnökhelyettese 
ugyancsak szerdán hivatalá-
ban fogadta a belga parla-
menti delegációt. A találko-
zón részt vett Darvasi Ist-
ván,, az Interparlamentáris 
Unió magyar csoportja ma-
gyar—belga tagozatának el-
nöke. dr. Réczei László, ha-
zánk brüsszeli és André Ba-
yot, a belga királyság bu-
dapesti nagykövete. 

Ünnepi esemény zajlott le 
tegnap délután Szegeden a 
megyei tanácsszékház épüle-
tében. Az MSZMP megyei 
bizottsága, valamint a Csong-
rád megyei tanács vb foga-
dást rendezett a közelgő 
fegyveres erők napja alkal-
mából. A fogadáson a me-
gyében állomásozó fegyveres 
testületek, a honvédség, a 
BM-alakulatok és a munkás-
őrség vezetői vettek részt. 

Győri Imre. az MSZMP 
KB tagja, a megyei pártbi-
zottság első titkára mondott 
köszöntőt. Megemlítette, hogy 
a fegyveres erők napján or-
szágunkban a történelmi ese-
mények méltatása mellett a 
jelen időszerű kérdéseiről és 
a jövőről is beszélünk. Min-
denekelőtt arról, hogy a szo-
cializmus építésében elért 
eredményeket védelmeznünk 
kell, mert azok alapvetőek 
a békés jövő szempontjából. 
A hatalmas gazdasági, politi-
kai, társadalmi és katonai 
erő, amivel ma a szocialista 
világrendszer és főleg a Szov-
jetunió rendelkezik, döntően 

befolyásolja a történelem 
menetét és a haladás, a bé-
ke fő biztosítéka. 

Arról is beszélt Győri Im-
re, hogy a fegyveres testüle-
tek, mint eddig, ezután is 
vegyenek részt, nyújtsanak 
segítséget állomáshelyükön a 
különböző politikai, társadal-
mi és gazdasági feladatok 
végrehajtásában, mindenek-
előtt a fiatalság honvédelmi 
nevelésében. 

Ezután baráti eszmecsere 
kezdődött, amelyben a me-
gye és Szeged párt- és álla-
mi életének több vezetője 
részt vett, közöttük Rózsa 
István, a megyei pártbizott-
ság titkára, dr. Ozvald Im-
re, a szegedi városi pártbi-
zottság titkára. Hantos Mi-
hály, a Csongrád megyei ta-
nács elnökhelyettese, dr. Csi-
kós Ferenc, Szeged megyei 
város tanácsának vb-titkára. 
Jelen volt az eseményen a 
Varsói Szerződés értelmében 
ideiglenesen hazánkban tar-
tózkodó szovjet katonai ala-
kulatok több magas rangú 
tisztje is. 

sunk az együttifiüködés ered-
ményeiről1 és további kilátá-
sairól kért tájékoztatást a 
magyar és a jugoszláv tago-
zat titkárától, Branko To-
dorovicstól és Litauszki Ist-
vántól. 

— A Magyar—Jugoszláv 
Vízgazdálkodási Bizottság 
immár 18 éve működik ered-
ményesen — válaszolt Bran-
ko Todorovics. — A közös 
problémák együttes megol-
dása mindkét országnak ér-
deke, s bőven van alkalom 
az egy ii tini u n ká lkod ás ra. hi-
szen számos vízfolyás szeli 
ál határainkat, vagy éppen 
folyó a határ. Együttműködé-
sünk magas színvonalú és 
évről évre gazdagodik; a 
kapcsolatok korrektsége köl-
csönös bizalmat szült. Mind-
két fel számára kedvező 
megoldásokat keresünk, így 
állandóan javulnak a véde-
kezés. a vízvédelem és a víz-
kincs kihasználásának fel-
tételei országainkban. Együt-
tes kezdeményezéssel és fel-
lépéssel siker koronázta pél-
dául a Tisza védelmére vo-
natkozó tágabb nemzetközi 
együttműködés megteremté-
sét is, melyhez alapvető ér-
dekei fűződnek országaink-
nak. A Tisza-völgy vala-
mennyi országa csatlakozott 
kezdeményezéseinkhez a 
KGST keretében folytatott 
tárgyaláson. 

— Az együttműködés évei-
ből a segítőkészség számos 
példáját tudjuk felmutatni. 
Magyarország például kész-

ségesen közreműködik a du-
nai Védekezésben, a jégtö-
résben, s hasonl> esetekben 
mi, is mindig készségesen 
nyújtunk segítséget magyar 
barátainknak. 

Az együttműködés szel-
leméről adott tájékoztatást 
Litauszki István néhány fon-
tos gyakorlati példával egé-
szítette ki: 

— Az országaink közötti 
vízügyi együttműködés mind-
jobban bővül, és ma már 
nemcsak védekezési felada-
tokat tartalmaz, hanem kö-
zös munkákat, együttes vál-
lalkozásokat is bőségesen. Az 
alapvető cél a halárterületek 
gazdasagi fejlődésének elő-
segítése a vízügyi eszközök-
kel; az hogy a közös célo-
kat olcsóbban, gazdaságo-
sabban érjük el. A Dráván 
például' vízlépcsők közös épí-
tését tervezzük. Tárgyalunk 
egy bácskai öntöző főmű 
közös megépítéséről, amely 
20 ezer hektár öntözését ten-
né lehetővé. Szegedet is 
érinti a becsei duzzasztómű 
építése, amely számunkra 
azt jelenti, hogy plusz luü— 
160 centiméternél alacso-
nyabb vízállás nem lesz a 
szegedi Tisza-szakaszon. 

— Ezekhez a témákhoz 
mindkét ország szakemberei 
felismerik a közös érdeke-
ket, a közös hasznot, s nagy 
feleiősséggel és egymás irán-
ti tisztelettel közelítenék meg 
minden problémát. 

A szegedi előkészítő tár-
gyalások szombaton feje-
ződnek be. 

Előrehaladás Genfben 
Az európai biztonsági és 

együttműködési értekezlet 
tanácskozásain ^szerdán meg-
indult a munkaszervezési 
kérdések tisztázása, ami az-
zal biztat, hogy a 12 albi-
zottság — a konferencia 
második szakaszának alap-
vető fórumai — rövidesen 

hozzáfoghat az érdemi 
eszmecseréhez. 

Az első ponttal (európai 
biztonság megerősítése) fog-
lalkozó albizottságok példá-
ul részben elfog '' ik a kö-
zös formulát, részben min-
den különös előírás nélkül 
már megkezdték az érdemi 
munkát. 
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